
Rada Gminy Wilkowice
Radni-Sesja

Protokół nr XLVI/2022
z sesji w dniu 28 września 2022 r.,

która odbyła się w Urzędzie Gminy w Wilkowicach oraz zdalnie

Obrady rozpoczęto 28 września 2022 r. o godz. 14:00, a zakończono o godz. 18:50 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.

Obecni:

l. Adam Bysko
2. Dariusz Dobija - zdalnie
3. Mirosław Goliszewski
4. Dariusz Kanik

5. Krzysztof Krajewski
6. Robert Kudzia - zdalnie
7. Antoni Kufel
8. Marcin Kwiatek
9. Elżbieta Lenda
10. Alina Macher
11. Bożena Maślanka

12. Małgorzata Olma - zdalnie
13. Katarzyna Seneta
14. Piotr Wałeczek

l. Otwarcie XLVI sesji Rady Gminy Wilkowice, stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady Gminy Wilkowice P. Marcin Kwiatek o godz. 14.16 otworzył XLVI sesję Rady
Gminy Wilkowice. Przedstawił informację o przetwarzaniu wizerunku na sesjach Rady Gminy
Wilkowice.

Powitał serdecznie wszystkich przybyłych na sesję, tj.:
Wójta Gminy Wilkowice pana Janusza Zemanka,

- wszystkich radnych - //sto obecności radnych stanowi załącznik nr l do protokołu (trzech
radnych obecnych było zdalnie: Małgorzata Olma, Dariusz Dobija, Robert Kudzia),
radną Rady Powiatu panią J. J. Piechota,
Zastępcę Wójta pana Macieja Mrówkę,
Skarbnika Gminy panią Aleksandrę Kastelik,
pana Arkadiusz Dyk - informatyka, który zapewnia sprawne działanie naszego systemu,
panią Małgorzatę Lempart z Biura Obsługi Rady, która czuwa na protokołem z sesji,

Przewodniczący odczytał listę obecności. Na podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie
w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób
stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.
(nieobecny radny M. Stawinoga).

Następnie stwierdził, że kolejną sesję rozpoczynamy od chwili zadumy. 4 września na wieczną służbę
odeszła druhna Stanisława Siuda, Honorowa Obywatelka Gminy Wilkowice, wieloletnia Prezes OSP
Meszna.

Z całego serca dziękujemy za ogromne zaangażowanie i wiele lat owocnej pracy społecznej w wielu
dziedzinach. Ostatnie pożegnanie odbyło się w środę 7 września w kościele parafialnym w Mesznej.
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Rodzinie oraz całej społeczności Mesznej złożył wyrazy współczucia a wszystkich obecnych poprosił
o powstanie i uczczenie minutą ciszy pamięci śp. Stanisławy Siuda.

2. Przedstawienie porządku obrad.
Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia, który stanowi zatqcznik nr 2 do protokołu.

Zwrócił się z prośbą, aby skorygować błąd w pkt 10, gdzie pomyłkowo napisano - przyjęcie protokołu
pokontrolnego z 3 marca br. a powinno być - przyjęcie protokołu pokontrolnego z 10 marca br
Do powyższego nie wniesiono uwag.

3. Wnioski w sprawie zmian do porządku obrad.
Głos zabrała radna K. Seneta, która stwierdziła, że w związku z pojawiającymi się wątpliwościami
w związku z uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż udziałów w Beskid Żywiec sp. z o.o.,
zawnioskowata o wycofanie jej z porządku obrad.

Wniosek poddał pod głosowanie Przewodniczący Rady.

Głosowano wniosek w s rawie:

Wniosek o zdjęcie z porządku obrad uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż udziałów
w Beskid Żywiec sp. z o.o.

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Marcin Stawinoga

Kolejny wniosek złożony został przez Przewodniczącego Rady o rozszerzenie porządku obrad sesji
Rady Gminy Wilkowice 28 września br. o punkt: Informacja Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym,
jako punkt 6.

Wniosek Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie.

Głosowano wniosek w s rawie:
rozszerzenia porządku obrad sesji Rady Gminy Wilkowice 28 września br. o punkt: Informacja Wójta
o pracy w okresie międzysesyjnym, jako punkt 6.

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Piotr Wałeczek
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NIEOBECNI (l)
Marcin Stawinoga

4. Informacja Radnych Rady Powiatu o podjętych działaniach na rzecz Gminy Wilkowice.
Głos zabrała radna J. J. Piechota, która poinformowała, że został rozstrzygnięty przetarg na
wykonawcę II części, ul. Wyzwolenia. Przekazano już plac budowy. Do dwóch tygodni firma ma wejść
na plac budowy.
Zwróciła się z prośbą do Wójta o podanie wykazu prac do wykonania na drogach wojewódzkich, które
należy wpisać bądź zapisać na nowy rok (inwestycje, remonty).
Komisja Gospodarki i Transportu będzie dokonywała objazdu dróg w październiku br., dlatego jeżeli
radni wiedzą o potrzebie zobaczenia pewnego fragmentu wymagającego remontu, to zwróciła się
z prośbą, aby to zgłosić w terminie do 10 października br.

Przewodniczący Rady M. Kwiatek zgłosił konieczności doświetlenie przejść dla pieszych na
ul. Szczyrkowskiej. Chodzi o przejście w okolicach banku spółdzielczego i w okolicach skrzyżowania
z ul. Wypoczynkową. Zapytał, czy jest możliwość realizacji tego wniosku?

Radna Lenda podziękowała za doświetlenie przejścia dla pieszych i wymianę oświetlenia na ulicy
Wyzwolenia, obok delikatesów centrum.

5. Wykonanie budżetu za l półrocze 2022 roku - analiza dochodów i wydatków oraz przebieg
inwestycji na terenie Gminy.
Radna powiatowa J. J. Piechota opuściła salę posiedzeń.

P. Skarbnik przedstawiła wykonanie budżetu za l półrocze 2022 r. Omówiła przebieg inwestycji, na
podstawie załącznika majątkowego (zał. nr 3 do sprawozdania) - załącznik nr 3 do protokołu.
Wykonanie budżetu Gminy Wilkowice w zakresie realizacji dochodów i wydatków wg stanu na dzień
30.06.2022 roku przedstawiało się następująco:

L.p. Budżet

l.

3.

4.

5.

Dochody budżetowe

w ty m:

dochody bieżące
dochody majątkowe

Wydatki budżetowe

w tym:

Wydatki bieżące

Wydatki majątkowe

Nadwyżka/deficvt(l-2)

Finansowanie (4-10)

Przychody ogółem

W tym:

Kredyty

w tym: kredyty na
realizację zadań z udziałem
środków z budżetu Unii

Europejskiej

Plan pierwotny Plan po zmianach

68 475 000,00 73 553 423,34

63 082 130, 00
5 392 870, 00

94 975 000, 00

63 025 613, 00

31 949 387, 00

-26 500 000,00

26 500 000, 00

28 315 732,38

6 308 570, 00

67 350 304, 84
6 203 118, 50

103 449 211, 55

67 922 069, 25

35 527 142, 30

-29 895 788, 21

29 895 788, 21

31779 550, 72

6 308 570, 00

Wykonanie

40 748 036, 06

39 646 954, 03
1101082, 03

46 258 205,40

36 759 410, 62

9 498 794, 78

-5 510 169,34

23 390 422, 42

24 320 322,42

0,00

Wskaźnik
wykonania

55,40%

58, 87%
17, 75%

44, 72%

54, 12%

26, 74%
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7.

6. Pożyczki

w tym: pożyczki na
realizację zadań z udziałem
środków z budżetu Unii

Europejskiej

Spłata pożyczek
udzielonych

8. Nadwyżka budżetowa

Niewykorzystane środki
pieniężne, o których mowa

9. w art. 217 ust. 2 pkt 8
ustawy o finansach
publicznych

10. Wolne środki

Rozchody ogółem

W tym:

11. Kredyty

w tym na realizację zadań
współfinansowanych z
budżetu Unii Europejskiej

12. Pożyczki

w tym na realizację zadań
wspótfinansowanych z
budżetu Unii Europejskiej

13. Pożyczki (udzielone)

14. Lokaty w bankach

5311485, 50

4 861485, 50

262 069, 00

5611485, 11

5161485,11

262 069, 00

l 975 000, 00

l 850 000, 00

40 516,46

10.

14 933 607, 88

l 500 000, 00

l 815 732, 38

l 650 000, 00

97 800,00

67 932, 38

17 602 962, 09 18 804 334, 10

1994464,52

l 883 762, 51

1650000,00

97 800, 00

135 962, 51

3 500 471, 86

929 900,00

800 000, 00

43 900, 00

86 000, 00

Budżet gminy Wilkowice na dzień 30. 06. 2022 roku zamknął się deficytem w kwocie 5. 510. 169, 34 złotych.

M. Kwiatek odczytał uchwałę nr 4200/11/121/2022 II składu Regionalnej Izby Obrachunkowej
w Katowicach z dnia 22 września 2022 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy
Wilkowice informacji o przebiegu wykonania budżetu za l półrocze 2022 r. W/w opinia jest
negatywna - załącznik nr 4 do protokołu.

Wójt odnosząc się do w/w opinii stwierdził, że na dzień dzisiejszy zadłużenie gminy to 21.836.225,29
zt z czego zadłużenie związane z budową kanalizacji wynosi 17.625.814,89 zł. Gdyby nie budowa sieci
kanalizacyjnej nasze obecne zadłużenie wynosiłoby 4. 210. 410,40 zł.
Dodał, że nie zgadza się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej.
Regionalna Izba Obrachunkowa mówi, że budżet jest roczny. My ustaliliśmy na podstawie zeszłego
roku kwotę obsługi długu na poziomie nieco ponad 500. 000 zł. Dzisiaj na tę obsługę długu
potrzebujemy 1.300.000 zł.
W międzyczasie nastąpiła dziesięciokrotna podwyżka stóp procentowych, której w żaden sposób
gmina nie mogła przewidzieć. Co więcej Minister Finansów i Bank Centralny sugerowali, że nie
nastąpią takie podwyżki. Jeżeli chodzi o oprocentowanie, to my faktycznie podwyższamy kwotę,
która dąży za zmianami stóp procentowych, tak więc niekonsekwencja Regionalnej Izby
Obrachunkowej, w opinii Wójta, jest porażająca.

Wypomina się również gminie zwrot dotacji. Wójt wyjaśnił, że realizujemy ogromny projekt
kanalizacyjny. Bierzemy dotacje na podstawie wstępnych założeń od firm, które nam sprzedają
poszczególne fragmenty. W tym momencie firma założyła nieco wyższe wystawienie faktur, nie była
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się w stanie wywiązać z całości umowy na wskutek pewnych rzeczy geodezyjnych, dlatego
przedstawiła nam faktury na kwotę ok. 400.000 zł niższe. W związku z tym, że kończył się okres
rozliczenia dotacji myśmy tę dotację zwrócili, nie pierwszy raz zresztą. Tak więc argument RIO jest
niezrozumiały.

Odnosząc się do stwierdzenia RIO, na temat dochodów, wydatków bieżących, przychodów
bieżących, nadwyżki budżetowej w kwocie 2. 800. 000 zł na pierwsze półrocze, jest ono głęboko
niespójne. Wójt stwierdził, że znamy przepisy prawa i wiemy dokładnie, co się w naszej gminie dzieje.
Myśmy dotychczas nadwyżkę operacyjną mieli nawet kilkumilionową. W tym momencie na półrocze
jest prawie 3.000.000 zł nadwyżki operacyjnej więc całe wywody RIO na temat są w opinii Wójta
niezrozumiałe.

RIO wykazuje, że ma uzasadnione obawy wobec naszego budżetu, czego, jak stwierdził Wójt nie
rozumie. Mamy stabilne dochody i wydatki a tak naprawdę większość tego wydatku to jest jedna
wielka inwestycja kanalizacyjna. To tutaj nie ma zagrożenia.
Zgodnie z Krajowym Programem Oczyszczania Ścieków Komunalnych kary za niedostosowanie się do
krajowego programu naliczane są od 2015 r. i w 2027 r. gminy, które nie wywiążą się z realizacji
postanowień, będą karane. Więc my teraz wychodzimy do przodu, żeby później nie musieć płacić kar,
co jest z każdej strony uzasadnione. Mamy prawie 64% dofinansowania na to przedsięwzięcie więc
trudno tak naprawdę uzasadnić o co chodzi Regionalnej Izbie Obrachunkowej.
W trakcie kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej uzgodniono, że nasze przygotowanie obsługi
długu będzie wzrastało wraz ze wzrostem stóp procentowych więc zarzut przeciwko nam jest
niespójny z tym, co zostało wcześniej powiedziane.
W dniu dzisiejszym podniesiemy kwotę na obsługę długu i ta kwota, którą zabezpieczymy będzie
zabezpieczała całą obsługę długu, aż do czasu podniesienia stóp procentowych. Czy my teraz
powinniśmy założyć już większe kwoty wiedząc, że stopy procentowe zostaną podniesione, a to
właśnie wynika z opinii RIO.
Wójt stwierdził, że jest zbulwersowany bardzo wycinkowym potraktowaniem naszej gminy
i obudową słowną całej tej opinii.
Dodał, że chce radnych uspokoić, sytuacja finansowa gminy jest stabilna. Kwota długu wynika przede
wszystkim z ogromnej inwestycji kanalizacyjnej, do tego można jeszcze dodać, że w ramach walki
o czyste powietrze, w ramach programu PONE mamy w WFOŚ zaciągniętą dodatkową część pożyczki
w kwocie 537. 000 zł. Czyli tę kwotę 4. 200. 000 zł należałoby jeszcze pomniejszyć o pożyczkę w WFOŚ i
wtedy mielibyśmy tak naprawdę realne zadłużenie gminy, które wynika z naszych inwestycji.
Podkreślił, że nie zgadza się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu
za pierwsze półrocze 2022 r.

Radna A. Macher stwierdziła, że przyjmuje informację Regionalnej Izby Obrachunkowej o negatywnej
opinii o przebiegu wykonania budżetu. Na szczęście jest to pierwsze półrocze 2022 r. dodała, że wie
z czego to wynika. Wszyscy mamy świadomość ogromnej inwestycji, której nie mają inne gminy
tj. budowa sieci kanalizacyjnej. Przyjmuje z bólem serca to rażące niedoszacowanie wydatków na
obsługę długu. Dodała, że kluczowym jest wprowadzenie działań naprawczych i oszczędnościowych,
zmian i korekt.
Stwierdziła, że nie zgadza się z panem Wójtem, mówiący, że ta opinia go bulwersuje. RIO to
ustawowy organ odpowiedzialny za takie kontrole, zajmujący się takimi rzeczami. My nie żyjemy
w kosmosie na jakiejś planecie, sami, jedni jedyni, gdzie inne gminy sobie świetnie radzą i potrafią
skonstruować to zadanie w sposób prawidłowy i rzetelny pod względem merytorycznym, czego my
jakoś nie potrafimy.
Przypomniała, że już któryś raz z rzędu RIO nam realistyczność prognozy kwestionuje, rzetelność
sporządzenia dokumentów. Dodała, że nie jest finansistką, ekonomistką, dlaczego więc ma nie
wierzyć ekspertom z Regionalnej Izby Obrachunkowej. Ta opinia jej nie bulwersuje, przyjmuje ją.
Podkreśliła ponownie, że dla niej jest kluczowe to zalecenie. Mamy pierwsze półrocze 2022 r.
Zobaczymy, co będzie dalej. Dodała, że nie jest to dla niej dobry dzień i dla tej gminy też.
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Zapytała, czy w historii samorządu Gminy Wilkowice była już wydawana przez RIO negatywna opinia?
Były uwagi, zastrzeżenia, wątpliwości. W tej opinii skład RIO wskazuje na niedostosowywanie się do
zaleceń pokontrolnych. Stwierdziła, że nie wie na ile to wszystko wynika z tego, że my zawsze mamy
rację.
Musimy te niedociągnięcia poprawiać. Radna A. Macher wyraziła nadzieję, że wszyscy z tej informacji
wyciągną wnioski.

Wójt stwierdził, że gdyby nie wielka inwestycja kanalizacyjna nasze zadłużenie wynosiłoby 4. 200. 000
zł. Jest to tak naprawdę inwestycja, która spowoduje, że w przyszłości nie będziemy ponosili kar
z tytułu nie posiadania kanalizacji.
Kontrola wskazała, że mamy zbyt mało środków na obsługę długu. Zwiększyliśmy środki na obsługę
długu, jednakże w międzyczasie wzrosły, po raz kolejny, stopy procentowe. Czy to oznacza, że za
każdym razem jak wzrosną stopy procentowe powinniśmy zwoływać nadzwyczajną sesje Rady Gminy
i błyskawicznie uzupełniać środki. To tylko o to chodzi. Kontrola była w maju, opinia obejmuje
pierwsze półrocze a w międzyczasie nastąpiła podwyżka stóp procentowych.
Nie kwestionuje prowadzenia kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej, ale ustalenia tej kontroli
uważa za zdecydowanie nad wyraz.

Radna E. Lenda zapytała, czy będziemy się odwoływać od w/w uchwały Regionalnej Izby
Obrachunkowej. ? Czy te wyjaśnienia, które Wójt przedstawił na forum, będzie również przedstawiał
Regionalnej Izbie Obrachunkowej?
Wójt wyjaśnił, że to odwołanie, które skierujemy będzie rozpatrywane przez Regionalną Izbę
Obrachunkową więc w zasadzie odwołanie się do organu, który wydał taką opinię nie ma sensu
chyba, że zaraz potem odwołamy się do następnej instancji. W pierwszej instancji werdykt jest
oczywisty.
Wójt stwierdził, że przedstawia realistycznie jak sytuacja wygląda. Dodał, że jest przekonany, że na
koniec roku sytuacja będzie wyglądała bardzo podobnie, pojawia się więc pytanie czy RIO pozwoli
nam przyjąć budżet na nowy rok, tego nie wiemy. Wiemy, że będziemy musieli przeznaczyć większe
środki na obsługę bieżącą (gaz, prąd, na drogi, sól, odśnieżanie), na wszystkie inne rzeczy. Tak
naprawdę wzrośnie nam udział kosztów bieżących. Pojawia się więc pytanie czy wzrośnie nam udział
dochodów bieżących. Wiemy, że udziały w PIT są zablokowane i będą podnoszone o wartość PKB,
które nie wiemy ile osiągnie na koniec roku. Z drugiej strony oczywistą rzeczą jest, że dochody
bieżące nie zrekompensują nam wydatków bieżących. Pytanie, co z subwencją rozwojową, w jakiej
kwocie ją otrzymamy, na co będziemy ją mogli przeznaczyć, kiedy ją otrzymamy, jak będziemy ją
mogli przyjąć. Informacje na temat wysokości subwencji rozwojowej są sprzeczne, różne. Nie wiemy
czy te informacje są wiążące, czy będą zmieniane.
Takie zarzuty, jakie są formułowane względem naszej gminy mogą być formułowane w stosunku do
większości gmin, bo sytuacja jest niestabilna, dochody zmalały, sytuacja jest niepewna, rosną wydatki
bieżące.
Wójt stwierdził, że sytuacja gminy jest stabilna i jest dość dobra. W sprawozdaniu Wójta o pracy
w okresie międzysesyjnym będzie mowa o kolejnych inwestycjach, które planujemy realizować.
Dodał, że będzie się musiał skupić na ich źródłach finansowania, aby radni wiedzieli, że ich realizacja
jest bezpieczna. Faktem jest, że pewne inwestycje będą musiały być "kasowane" z uwagi na obsługę
dtugu i wzrastające bieżące koszty utrzymania.
Porażająca opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej, w opinii wójta, która jest jednoznacznie
negatywna nie przedstawia Gminy Wilkowice w realnym świetle tylko w świetle negatywnym.

Radna K. Seneta zapytała, z czym wiąże się, taka opinia w świetle konsekwencji? O pewnych rzeczach
Wójt już powiedział.
Wójt stwierdził, że ta opinia nie jest dla nas do końca wiążąca, ale pokazuje jak RIO widzi naszą gminę
i faktycznie niepokoi go budżet, który będziemy chcieli uchwalić na przyszły rok.
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Skarbnik Gminy A. Kastelik stwierdziła, że Regionalna Izba Obrachunkowa sugeruje, aby przede
wszystkim przystopować z wydatkami i to jest najważniejsze. Od lat było mówione, że kiedy przyjdą
lata, w których zaczniemy spłacać pożyczkę z NFOŚiGW będziemy musieli przystopować
z inwestycjami i wydatkami bieżącymi również. Musimy oszczędzać, podobnie zresztą jak
w przypadku domowego budżetu.
Dodała, że jest to pierwsza negatywna opinia RIO w odniesieniu do naszej gminy.

P. Wałeczek stwierdził, że w wstąpieniu pokontrolnym prezes RIO przedstawił 25 wniosków. Zapytał,
czy te wnioski zostały już zrealizowane?
Wójt stwierdził, że znamy wszystkie te wnioski, jesteśmy w trakcie ich realizacji. Mamy czas na
ustosunkowanie się do nich - do 13 października br.

M. Goliszewski stwierdził, że wybrzmiało na sesji wiele opinii, można powiedzieć skrajnych,
wypowiadała się radna A. Macher, Wójt Gminy. Opinia to jest dokument sporządzony przez
fachowców, do których my się nie zaliczamy.
Jeżeli mamy czas na odwołanie, to powinniśmy się odwołać. To będzie nasze stanowisko w tej
sprawie.

Przewodniczący Rady M. Kwiatek stwierdził, że każdy ma trochę racji i z każdym można się w którymś
momencie nie zgodzić. Mamy dokument, który przedstawia analizę i jest wykonany przez
fachowców. Jeżeli są zastrzeżenia przysługuje nam odwołanie. Jeżeli taka będzie decyzja Wójta to
powinno się sporządzić odwołanie.
Druga sprawa to kwestia analizy, realistyczności, działań oszczędnościowych, naprawczych.
Powinniśmy się temu przyjrzeć pod kontem tego, co zostało przedstawione i to może być zadanie dla
Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy. Dotyczy to opinii negatywnej RIO jak i protokołu
pokontrolnego RIO. Proponuje, aby to przeanalizować i rozstrzygnąć w którą stronę chcemy iść. Nie
zgadza się z opinią Wójta, że możemy przejść nad tym dokumentem do formalnego porządku
dziennego. Powinniśmy na to zwrócić uwagę, bo wcześniejsze dokumenty też miały zastrzeżenia.
Przewodniczący Rady M. Kwiatek poinformował również, że otrzymaliśmy z Regionalnej Izby
Obrachunkowej trzy zawiadomienia o wszczęciu postępowania nadzorczego, względem ostatnich
uchwał w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej, zaciągnięcia kredytu
i w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu. Tak więc bieżące nasze uchwały też są weryfikowane
i coś wobec nich jest podnoszone.
Warto mocniej te dokumenty przeanalizować krok po korku, prześledzić zastrzeżenia konfrontując to
ze stanowiskiem Wójta, który wskazuje, że nie wszystko zostało przedstawione w sposób jaki jest
w rzeczywistości.
Zaapelował do radnych o zapoznawanie się dokładne z informacjami i na komisjach pewne rzeczy
przedyskutować.

Radna M. Olma poinformowała, że art. 20 ustawy o izbach obrachunkowych informuje nas o tym, że
przysługuje nam złożenie odwołania w tym zakresie. Chciałaby, aby odwołanie od tej opinii zostało
złożone. Od uchwały tego składu odwoławczego nie przysługuje nam skarga do Wojewódzkiego Sądu
Administracyjnego. Trzeba się przyjrzeć tematowi, podjąć próbę i złożyć odwołanie. Nie możemy
pozostać w tak negatywnym wydźwięku zwłaszcza, że niedługo będziemy musieli przyjmować kolejny
budżet.

Wójt stwierdził, że słowa radnych o odwołaniu pomagają mu podjąć decyzję. Musimy z tego
wyciągnąć wnioski. Opinia RIO jest bardzo mocno przerysowana w stosunku do naszej gminy. Opinia
powinna być pozytywna z zastrzeżeniami.
Tymczasem opinia negatywna ma bardzo silny przekaz. Ona jest jednoznaczna.

Radna K. Seneta zapewniła, że sprawę omówimy na komisji budżetowej.
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Radna M. Olma poinformowała, że na podstawie art. 20 ust. 2 ustawy o izbach obrachunkowych -
odwołanie od opinii wydanej przez skład orzekający jest rozpatrywane przez kolegium izby nie
później niż w ciągu 14 dni od daty jego wniesienia.
Gdyby Wójt się zdecydował, to termin mija 13-tego. Odpowiedź otrzymamy na kolejnej sesji
w październiku.
6. Informacja Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym.
Wójt przedstawił informację o pracy w okresie międzysesyjnym.

ZAMÓWIENIA PUBLICZNE:
Postępowania w trakcie:
l) W dniu 28. 09. 2022 r. nastąpi otwarcie ofert na zadanie pn. "Rozbudowa i przebudowa budynku

Dom Strażaka w Bystrej wraz z przebudową i utwardzeniem istniejącego placu biesiadnego oraz
remont budynku zaplecza sceny". Wpłynęły 4 oferty. Nie badaliśmy jeszcze ich poprawności.
Wszystko będzie zgodnie z terminami.
Po dość długo trwającej kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej, która obciążyła nasz dział
zamówień publicznych, obecnie mamy kontrolę z Najwyższej Izby Kontroli, która w dużym zakresie
obciąża nasz dział zamówień publicznych.
Na realizację tego zadania z dwóch wniosków RFIL otrzymaliśmy 1. 700. 000 zł i 4. 300. 000 zł
pozyskaliśmy z programu Polski Ład, co oznacza, że z pieniędzy zewnętrznych mamy na to zadanie
6.000.000 zł. Najniższe dwie oferty są na kwotę: 6.254.000 zł oraz 6.273.000 zł. Mamy jeszcze
prawo negocjacji. Można jednak się spodziewać, że do tej inwestycji trzeba będzie dołożyć ok.
250.000 zł, albo jej nie realizować, niezależnie od tego, że otrzymaliśmy 6.000.000 zł
dofinansowania.

2) W dniu 23.09. 2022 r. ogłos2ono postępowanie na "Pełnienie funkcji inspektora nadzoru
inwestorskiego w trakcie realizacji zadania pn. : "Rozbudowa i przebudowa budynku "Domu
Strażaka" w Bystrej wraz z przebudową i utwardzeniem istniejącego placu biesiadnego oraz
remont budynku zaplecza sceny". Termin otwarcia ofert: 03. 10. 2022 r. To jest również koszt, który
obciąży bezpośrednio budżet gminy.

3) W dniu 20.09.2022 r. nastąpiło otwarcie ofert na zadanie pn. "Budowa kanalizacji sanitarnej
w ul. Szczyrkowskiej i Wrzosowej w Bystrej". Trwa ocena złożonych wniosków. To jest zadanie
realizowane w ramach projektu kanalizacyjnego i w żaden sposób nie powiększa tej maksymalnej
kwoty. Niecałe 64% stanowi dofinansowanie ze źródeł zewnętrznych (NFOŚ).

4) W dniu 08.09. 2022 r. ogłoszono postępowanie na zadanie "Przebudowa ciągu drogowego ulic
Wiśniowej i Ornej w Bystrej". Postępowanie zostało otwarte 27.09.2022 r. Mamy zabezpieczoną
kwotę z Funduszu Dróg Samorządowych w kwocie niecałe 700. 000 zł, z Polskiego Ładu kolejne
ok. 900.000 zł. Mieliśmy ok. 1.700.000 zł zewnętrznych źródeł finansowania na to zadanie.
Najtańsza oferty są poniżej tego progu. Są trzy takie oferty. Wójt dodał, że zakłada iż zadanie
będzie realizowane bez większych problemów, chociaż będzie trzeba ze swoich środków wyłożyć
pieniądze na inspektora nadzoru.

5) W dniu 02. 09.2022 r. ogłoszono postępowanie na zadanie "Opracowanie dokumentacji
projektowo-kosztorysowej dla zadania: "Budowa/rozbudowa/przebudowa dróg
publicznych wraz z budową zintegrowanego układu szlaków rowerowych w miejscowości
Wilkowice - dwie części". Otwarcie ofert nastąpiło w dniu 21. 09. 2022 r. W dniu 27. 09. 2022 r.
nastąpiło unieważnienie postępowania /w zakresie dwóch części/ w związku z faktem, iż ceny
ofert z najniższą ceną przekroczyły kwoty, jakie Zamawiający przeznaczył na sfinansowanie
zamówienia. Planowane jest ponowne ogłoszenia postępowania.
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Podpisane umowy:
W dniu 05.09.2022 r. podpisano umowę na robotę budowlaną "Przebudowa drogi gminnej ul. Prostej
w Wilkowicach" z firmą FB SERWIS SA na kwotę brutto 9. 087. 228, 43 zł, współfinansowaną w 95% ze
środków Polskiego Ładu - Program Inwestycji Strategicznych. Pozostałe 5% musimy dołożyć
z budżetu gminy. Dodatkowo musimy zapłacić inspektora nadzoru budowalnego i dodatkowo
będziemy musieli wykupić grunty w ramach ZRIT. Z tego zadanie nie możemy się już wycofać,
w ramach jakichkolwiek oszczędności, bo podpisaliśmy już umowę.

Złożone wnioski o dofinasowanie

l) Projekt na "Budowę oraz przebudowę kanalizacji sanitarnej w Bystrej i Mesznej w ul. Nadmesznej
i ul. Orczykowej - typ operacji "Gospodarka wodno-ściekowa" w ramach poddziałania "Wsparcie
inwestycji związanych z tworzeniem, ulepszaniem lub rozbudową wszystkich rodzajów małej
infrastruktury, w tym inwestycji w energię odnawialną i w oszczędzanie energii" objętego PROW
na lata 2014 -2020 zna'du"e si na liście ro"ektów niemieszcz c ch si w dost n m limicie
środków na dzień od" cia uchwa nr 1487 358 VI 2022 Żarz du Wo'ewództwa Śl skie o z dnia
24 sier nią 2022 r. w s rawie: zatwierdzenia list informu' ce" o kole'ności rz stu iwania
omoc na o erac"e t u Goś odarka wodno-ściekowa" w ramach poddziałania "Wsparcie

inwestycji związanych z tworzeniem, ulepszaniem lub rozbudową wszystkich rodzajów małej
infrastruktury, w tym inwestycji w energię odnawialną i w oszczędzanie energii" objętego
Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 (PROW 2014-2020)
wspótfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów
Wiejskich (EFRROW).

2) Projekt na "Budowę pętli autobusowej przy ul. Wyzwolenia w Wilkowicach - typ operacji
"Budowa lub modernizacja dróg lokalnych" w ramach poddziałania "Wsparcie inwestycji
związanych z tworzeniem, ulepszaniem lub rozbudową wszystkich rodzajów małej infrastruktury,
w tym inwestycji w energię odnawialną i w oszczędzanie energii" objętego PROW na lata 2014 -
2020 nie otrzymał dofinansowania.

KANALIZAUA: Stopień zaawansowania rzeczowego na dzień 23.09.2022r.
Etap l i Etap III: zakończony: 43,8 km (kanały główne i boczne z sięgaczami)
Etap II + Zadania 13 i 14: wykonano: 40,4 km sieci kanalizacyjnej
O cłem Pro'ekt: w konano: 84 2 km - zawansowanie rzeczowe 99 99%

Do wykonania pozostało 0,42 km -Zadanie 15 (trwa procedura przetargowa)
Zaawansowanie finansowe Projektu (ogółem wydatki zafakturowane) 92% - 75, 9 min zł brutto
(z 83, 3 min - koszt całkowity Projektu)
Wykorzystanie Dotacji: 41,6 min zł z 43,3 min zł - 96%
Wykorzystanie pożyczki: 18,7 min zł z 20,9 min zł - 90%
Zaakceptowano przejściowe świadectwo płatności nr 28 na kwotę 1,22 min zł.
Realizowane są postępowania w sprawie ustanawiania służebności posadowienia i przesyłu nowo
wybudowaną kanalizacją ściekową. W okresie ostatnich 5 miesięcy założonych zostało około 400
spraw, z których ponad 100 już zakończono sporządzeniem odpowiednich aktów notarialnych.
Wójt zaapelował do mieszkańców o współpracę. Niestety pojawiają się problemy. Na umówione
spotkania przychodzą mieszkańcy bez dokumentów np. dowodów osobistych.

Stan podłączeń do sieci kanalizacyjnej: ilość podłączonych budynków do sieci kanalizacyjnej na
15. 09. 2022 - 1251 budynki (z planowanych, 1695); tj. : 73%. Ilość mieszkańców korzystających z nowo
wybudowanej kanalizacji: około 4170 MK (docelowo 5681 MK do 31. 12. 2023)

Bieżące sprawy.
> Na tłoczni "Łubinowa" wszystkie zgłoszone przez AQUA problemy zostały usunięte. Tłocznia

pracuje i w najbliższym okresie zostanie przekazana formalnie do eksploatacji AQUA.
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> Na pompowni "Huciska" trwa usuwanie zgłoszonych przez AQUA kwestii związanych
z zabezpieczeniem elektrycznym sterowni.

> Zgłoszono do PINB w Bielsku-Białej zakończenia kanalizacji w ul. Malinowej w Wilkowicach.
> Wody Polskie odebrały bez uwag wylot do potoku Wieśnik i przekroczenie napowietrzne

potoku Zimnik.
> Wszczęto procedurę przetargową dodatkowego zadania nr 15: Budowa sieci kanalizacji

sanitarnej w ul. Szczyrkowskiej w Bystrej oraz w ul. Wrzosowej / Skośnej w Bystrej. Planowane
rozstrzygnięcie w październiku 2023 r. Zakładany czas realizacji: 3 miesiące od podpisania
umowy.

Uwagi:
Rozpoczęto procedurę w NFOŚiGW przedłużenia terminu kwalifikowania wydatków z 31. 12.2022r. na
31. 03. 2023r. - ze względu na realizację Zadania 15 oraz prowadzenia spraw związanych ze
słuźebnościami gruntowymi.
Termin uzyskania efektu ekologicznego -według umowy o dof. : 31.12.2023r. - bez zmian.

PLANOWANIE PRZESTRZENNE:
W okresie międzysesyjnym trwały prace:
l. Nad projektem "miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Wilkowice
w zachodniej części gminy, obejmującym część terenu Parku Krajobrazowego Beskidu Śląskiego
w miejscowości Bystra (obręby Bystra Krakowska, Bystra Śląska)" - etap: przygotowanie projektu
planu do przedstawienie Radzie Gminy wraz z załącznikami i wykazem uwag nieuwzględnionych (do
uchwalenia);
2. Nad projektem "studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy
Wilkowice"-etap: projektowanie.

Przewodniczący Rady M. Kwiatek zapytał, kiedy będzie ogłoszony przetarg na zimowe utrzymanie
dróg?
Wójt stwierdził, że mamy problemy zdrowotne wśród pracowników. Największym problemem będzie
przejście tego zamówienia przez dział zamówień publicznych. Kontrola Regionalnej Izby
Obrachunkowej trwała sześć tygodni, teraz kontrola Najwyższej Izby Kontroli to również ogromne
obciążenie zaangażowanie tego działu zamówień publicznych. Zapewnił, że na pewno wszystko
zostanie rozstrzygnięte jeszcze przed opadami śniegu. Wiemy, że dotychczasowe firmy zgłoszą się do
odśnieżania. Żadne firmy 2 zewnątrz nie chcą odśnieżać naszego terenu, bo teren jest bardzo trudny.
Dajemy dwa obszary do przetargu, reszta będzie utrzymywana przez Referat Służb Technicznych.

7. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy w okresie międzysesyjnym.
Przewodniczący Rady przedstawił informację o pracy w okresie międzysesyjnym (31.08.2022 -
28. 09. 2022):

l) 31 sierpnia - zebranie wiejskie w Mesznej
2) 5 września - spotkanie klubu GLKS na obiekcie GOSIR
3) 9-10 września - Forum Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów, Gminne Święto Ziemniaka

w Mesznej
4) 13 września - zebranie wiejskie w Wilkowicach
5) 20 września - Rada Sołecka w Bystrej
6) 24 września - UPHILL MTB na Klimczok
7) 25 września - Pasterski odpust na św. Michała w Wilkowicach

8. Informacja Przewodniczącego Rady o pisemnych interpelacjach i zapytaniach radnych.
Przewodniczący poinformował, że wpłynęła interpelacja radnej A. Macher z 30 sierpnia br. w sprawie
niszczenia mienia publicznego na biwaku w Bystrej oraz odpowiedź Wójta w tym zakresie. Treść
interpelacji i odpowiedź dostępna jest w Biuletynie Informacji Publicznej.
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9. Informacja Przewodniczących komisji na temat wniosków wypracowanych na komisjach.
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji - przewodniczący Krzysztof Krajewski - komisja na
posiedzeniu w 14 września br. nie sformułowała wniosków,

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych - przewodniczący Antoni Kufel poinformował, że
21 września br. komisja sformułowała jeden wniosek do Wójta o rozwiązanie Zespołu Szkolno
- Przedszkolnego w Mesznej i utworzenie Szkoły Podstawowej oraz Przedszkola jako osobnych
jednostek ze względu na prawidłowe funkcjonowanie obu placówek, oraz zabezpieczenie
środków finansowy na ten cel w budżecie na rok 2023.

- Komisja Sportu, Turystyki, Zdrowia i Promocji Gminy - przewodnicząca Alina Macher
poinformowała, że komisja na posiedzeniu 26 września br.:

. zarekomendowała przedstawiony przez dyrektora GOSiR w Wilkowicach projekt budżetu
Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji na rok 2023 wraz z planem wydatków,

. udzieliła rekomendacji zaplanowanym do realizacji w 2023 roku działaniom Urzędu Gminy
w zakresie promocji gminy Wilkowice.

. jednogłośnie zawnioskowata o zabezpieczenie w budżecie gminy Wilkowice na rok 2023
środków finansowych na opracowanie dokumentacji dotyczącej przebudowy kompleksu
skoczni narciarskich w Bystrej.

- Komisja Infrastruktury i Ochrony Środowiska przewodnicząca Bożena Maślanka
poinformowała, że komisja na posiedzeniu 27 września br. sformułowała następujący
wniosek: Komisja wnioskuje o przygotowanie artykułu do gminnej gazetki na temat spraw
związanych z interwencjami dotyczącymi poszkodowanych zwierząt na terenie Gminy
Wilkowice. Zasadnym będzie również przygotowanie ulotki informacyjnej z podaniem
numerów telefonów i instytucji do których można się zwracać o pomoc w celu zgłoszenia np.
wypadku z udziałem zwierząt, wałęsających się zwierząt po terenie gminy i rozpropagowanie
tych ulotek wśród mieszkańców Gminy Wilkowice i dzieci w szkołach.

Komisja Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy - przewodnicząca Katarzyna Seneta
poinformowała, że komisja na swoim posiedzeniu 23 września wniosków nie wypracowała.

Komisja Rewizyjna - przewodnicząca Elżbieta Lenda poinformowała, że komisja na
posiedzeniu 22 września br. wniosków nie sformułowała.

Przewodniczący ogłosił 3 minuty technicznej przerwy.

Przewodniczący wznowił obrady informując, że przechodzimy do punku 10 porządku obrad.

10. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Wilkowice w zachodniej części
gminy, obejmujący część terenu Parku Krajobrazowego Beskidu Śląskiego w miejscowości Bystra

(obręby ewidencyjne Bystra Krakowska, Bystra Śląska),

Przewodniczący Rady powitał projektanta planu P. Sławomira Tront oraz pracowników urbanistyki
P. Annę Kozłowską - Maciaszek. P. Martę Chrząstowicz.

Głos zabrał P. S Tront - procedura planistyczna, która została przeprowadzona kończy się podjęciem
przez radę decyzji o przyjęciu lub odrzuceniu tego dokumentu,
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W skrócie przedstawił obszar opracowania planu, oraz przybliżył kroki tej procedury.
Obszar objęty projektem planu zagospodarowania to obszar w większości niezurbanizowany
obejmujący zachodnią część gminy: w większości tereny lasów z niewielkimi fragmentami terenów
wolnych od zabudowy, tereny rolne z istniejącymi budynkami. Jest to teren obejmujący dwa
schroniska turystyczne. To, co zostało ustalone w ramach studium uwarunkowań kierunków
zagospodarowania przestrzennego a więc ta podstawowa forma czyli ochrona przyrody, środowiska
musiało znaleźć odzwierciedlenie w tym planie. Przeznaczenia, które w tym planie występują, które
zostały zaproponowane, tak naprawdę w większości są to przeznaczenia dotyczące terenów
niezurbanizowanych.
Plan i granice tego planu domykają proces planistyczny w Gminie Wilkowice. Jeżeli plan zostanie
przyjęty, to gmina Wilkowice w 100 % będzie pokryta planami miejscowymi. To duży i ważny element
obiektywnej i planowanej gospodarki przestrzennej, którą można prowadzić na terenie gminy.

Na co warto zwrócić uwagę, to elementy przyrodnicze związane z ochroną przyrody, które w tym
planie miejscowym bardzo mocno wybrzmiewają i które determinowały sposób pracy jak również
cały proces legislacyjny.
W ramach tego obszaru decydujące zdanie miała Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska. Z nimi
toczyły się najbardziej zagorzałe dyskusje na temat sposobu ochrony, form zapisów i ustaleń.
Kompromis, który wypracowano był przedmiotem wyłożenia do publicznego wglądu. Część
mieszkańców wniosła swoje zastrzeżenia, które przede wszystkim dotyczyły formy zabudowy.
Dzisiaj rada rozstrzyga uwagi, które nie zostały uwzględnione przez Wójta, a potem następuje
procedura uchwalenie samego dokumentu planistycznego.
Ustalenia planu szanują i utrzymują ten stan istniejący, nie zakładają likwidacji tego stanu. Dzieje się
to przede wszystkim bez naruszenia ustaleń studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania
przestrzennego.

Radna A. Macher zapytała, czy były prowadzone konsultacje z organizacjami ekologicznymi?
P. S. Tront wyjaśnił, że ustawa o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym przewiduje
dwukrotne zaproszenie do uczestnictwa wszystkie organizacje, podmioty, które działają i są
zainteresowane daną tematyką. W tym przypadku organizacje ekologiczne nie włączyły się w żaden
z tych etapów procedury.
Jedynym podmiotem, który jest dedykowany ochronie przyrody to jest ustawowy Dyrektor Ochrony
Środowiska i on dość mocno przypilnował tego dokumentu, tak, aby zapisy dokumentu nie naruszały
zasobów przyrodniczych i ochrony przyrody w tym zakresie. Może dlatego organizacje środowiskowe
nie musiały włączyć się w ten proces. Ponad 90% tego terenu znajduje się w granicach Parku
Krajobrazowego, czyli podlega wprost ustawie o ochronie przyrody powoduje, że tutaj dużej dyskusji,
jeżeli chodzi o swobodę zapisów i ustaleń, nie może być.

Przewodniczący Rady M. Kwiatek odniósł się do treści projektu uchwały a konkretnie do zapisu w par.
6 ust. l pkt l (gdzie znajdują się nakazy w zakresie ochrony środowiska), w którym mowa jest
o odprowadzaniu ścieków i wskazano, że następuje ono do kanalizacji sanitarnej i ogólnospławnej.
W innym miejscu uchwały mamy mowę tylko o kanalizacji sanitarnej. Zwrócił się do projektanta, aby
wskazał w których dokładnie punktach będziemy dokonywali wykreślenia następnie przegłosujemy
wiosek o usunięcie tego zapisu z projektu uchwały.
P. S Tront wyjaśnił, że wprowadzenie zapisu "lub ogólnospławnej" odnosi się do stanu który dzisiaj
prawnie już nie funkcjonuje. Mamy rozdzielenie - jest kanalizacja sanitarna, kanalizacja deszczowa.
Jeżeli jest dopuszczane mieszanie to jest ono dopuszczone na podstawie przepisów, a nie prawa
miejscowego. To zastosowane określenie nie zburzyłoby logiki tego dokumentu, a będziemy zgodni
z przepisami prawa, dlatego zaproponował ujednolicenie projektu uchwały poprzez wykreślenie
zapisu dotyczącego słów "lub ogólnospławnej" występującego w par. 6 ust. l pkt l lit. a i lit. f, w par.
14 pkt 10 oraz w uzasadnieniu do uchwały.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w wniosek.
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Głosowano wniosek w s rawie:

ujednolicenia projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
Gminy Wilkowice w zachodniej części gminy, obejmujący część terenu Parku Krajobrazowego Beskidu
Śląskiego w miejscowości Bystra (obręby ewidencyjne Bystra Krakowska, Bystra Śląska) poprzez
wykreślenie zapisu dotyczącego słów "lub ogólnospławnej" występującego w par. 6 ust. l pkt l lit. a
i lit. f, w par. 14 pkt 10 oraz w uzasadnieniu do uchwały.

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W nik! imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Marcin Stawi noga

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.

Przewodniczący Rady przedstawił projekt w/w uchwały informując z jakich załączników składa się
projekt w/w uchwał. Omówił i odczytał treść poszczególnych załączników.

l) załącznik nr l- rysunek planu, stanowiący część graficzną ustaleń planu wykonany na mapie
zasadniczej, w skali 1:2000;

2) załącznik nr 2- rozstrzygnięcie o sposobie realizacji, zapisanych w planie inwestycji z zakresu
infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich
finansowania, zgodnie z przepisami o finansach publicznych;

3) załącznik nr 3- rozstrzygnięcie Rady Gminy Wilkowice o sposobie rozpatrzenia
nieuwzględnionych uwag do projektu planu.

4) załącznik nr 4 - dane przestrzenne.

Dodał, że w przypadku załącznika nr 3 nad każdą z uwag rada będzie głosowała.

Następnie przystąpiono do procedury głosowania nad uwagami nieuwzględnionymi przez Wójta.
Projektant planu odczytywał treść każdej z uwag jak również uzasadnienie do każdej z nich.
Następnie następowała procedura głosowania nad każdą z uwag nieuwzględnioną przez Wójta.

l. Głosowano wniosek w s rawie:

przyjęcia stanowiska Wójta Gminy Wilkowice w sprawie częściowego nieuwzględnienia uwagi,
oznaczonej nr l dotyczącej działki nr 1657/8 w sprawie: utrzymania terenu działki zgodnie z
kierunkami studium jako terenu rekreacyjnego.

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
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Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Marcin Stawinoga

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.

2. Głosowano wniosek w s rawie:

przyjęcia stanowiska Wójta Gminy Wilkowice w sprawie nieuwzględnienia uwagi, oznaczonej nr 2
dotyczącej działki nr 1656/6 w sprawie: sprzeciwu przeciwko przeznaczeniu terenu na tereny zieleni,
przekwalifikowanie go na tereny rekreacji.

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Marcin Stawinoga

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.

3. Głosowano wniosek w s rawie:

przyjęcia stanowiska Wójta Gminy Wilkowice w sprawie nieuwzględnienia uwagi, oznaczonej nr 3
dotyczącej budynku nr 287 znajdującego się na działce nr 1656/2 w sprawie: zmiany projektu, który
narusza własność prywatną, tym bardziej, że sąsiadujące posiadłości zostały potraktowane inaczej, co
może wskazywać na inne motywy kwalifikacyjne.

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Marcin Stawinoga

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.

4. Głosowano wniosek w s rawie:

przyjęcia stanowiska Wójta Gminy Wilkowice w sprawie nieuwzględnienia uwagi, oznaczonej nr 4.1
dotyczącej działki nr 1657/11 w sprawie: prawidłowego oznaczenie budynku i wiaty - w miejsce
uznania tego obszaru za tereny 4.ZE - tereny zielone.
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W niki losowania
Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Marcin Stawinoga

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.

5. Głosowano wniosek w s rawie:

przyjęcia stanowiska Wójta Gminy Wilkowice w sprawie nieuwzględnienia uwagi, oznaczonej nr 4.2
dotyczącej działki nr 1657/11 w sprawie: oznaczenie działki 1657/11 w całości bądź w części jako
rekreacyjnej z możliwością zabudowy budynkiem rekreacji indywidulanej Bz -tereny na cele
rekreacyjno-wypoczynkowe, bądź MN -zabudowa mieszkaniowa o charakterze jednorodzinnym,
bądź US/UT-tereny sportu i rekreacji.

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Marcin Stawinoga

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.

6. Głosowano wniosek w s rawie:

przyjęcia stanowiska Wójta Gminy Wilkowice w sprawie nieuwzględnienia uwagi, oznaczonej nr 4.3
dotyczącej działki nr 1657/14 w sprawie: prawidłowego oznaczenia budynku rekreacji indywidualnej,
w trakcie budowy, przyjętego zgłoszeniem z dnia 20 maja 2019r. i został uwzględniony na działce nr
1657/14 w rejestrze gruntów z dnia 28 maja 2019r. zaktualizowanym i zwymiarowanym geodezyjnie
15 listopada 2021r.

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Piotr Wałeczek
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NIEOBECNI (l)
Marcin Stawinoga

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.

7. Głosowano wniosek w s rawie:

przyjęcia stanowiska Wójta Gminy Wilkowice w sprawie nieuwzględnienia uwagi, oznaczonej nr 4.5
dotyczącej działek znajdujących się na terenach oznaczonych symbolem ZE, ZN, R, ZŁ w sprawie:
zmiany treści planu miejscowego § 12. pkt 3) "zakazuje się scalenia i podziału nieruchomości w
terenach oznaczonych symbolem ZE, ZN, R, ZŁ". Poprzez zmianę oznaczenia należących do nas
nieruchomości zgodnie z propozycją, gdyż obecne przeznaczenie rażąco przekracza zakres władztwa
planistycznego skutkujący naruszeniem prawa własności o możliwości dysponowania nieruchomością
przez właściciela.

W niki losowania
Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

Wyniki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Marcin Stawinoga

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.

8. Głosowano wniosek w s rawie:

przyjęcia stanowiska Wójta Gminy Wilkowice w sprawie nieuwzględnienia uwagi, oznaczonej nr 4.6
dotyczącej dziatek znajdujących się w terenach oznaczonych symbolem ZE w sprawie: Zmianę treści
planu miejscowego "§ 17 ust. 6. Wyznacza się tereny oznaczone symbolem przeznaczenia
podstawowego: ZE oraz numeracją od l. ZE do 7. ZE dla których ustala się: l) przeznaczenie
podstawowe - tereny zieleni; 2) dopuszczone przeznaczenia: a) wody powierzchniowe; b)
przynależne zagospodarowanie terenu. 3) w zakresie zasad zabudowy i zagospodarowania terenów
ustala się: a) utrzymanie istniejących budynków, b) zakaz nowej zabudowy, c) zakaz rozbudowy,
przebudowy i nadbudowy istniejących budynków, " Poprzez zmianę oznaczenia należących do nas
nieruchomości zgodnie z propozycją, gdyż obecne przeznaczenie rażąco przekracza zakres władztwa
planistycznego skutkujący naruszeniem prawa własności o możliwości dysponowania nieruchomością
przez właściciela.

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Marcin Stawinoga
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Wniosek został przyjęty jednogłośnie.

9. Głosowano wniosek w s rawie:

przyjęcia stanowiska Wójta Gminy Wilkowice w sprawie nieuwzględnienia uwagi, oznaczonej nr 4.7
dotyczącej działek 1657/5, 1657/11, 1657/14, 1657/15 w sprawie: zmiany granicy Parku
Krajobrazowego Beskidu Śląskiego do granicy działek, tak aby z Parkiem graniczyły, a nie znajdowały
się w jego terenie.

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Marcin Stawinoga

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.

Następnie Przewodniczący zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie załącznika nr4tj. dane przestrzenne.
P. S. Tront wyjaśnił, że załącznik nr 4 jest specyficznym załącznikiem i nie da się go pokazać w postaci
fizycznej. To są cyferki, kropeczki, slash i różne inne elementy. Pod tym się kryje zmiana ustawy
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, która wprowadziła obowiązek publikacji danych
cyfrowych dotyczących planów miejscowych, które są w przedmiocie uchwalenia lub też
w przedmiocie przystąpienia. Co do zasady plik danych przestrzennych tzw. GML zawiera cyfrową
reprezentację punktów załamania granicy obszaru objętego planem miejscowym oraz odniesienie do
planu i tekstu planu, i w takiej postaci jest udostępniany do repozytorium geodety krajowego,
i następnie udostępniany do publicznego wglądu. Co do zasady, po uchwaleniu tego dokumentu
i jego publikacji cyfrowej, dane przestrzenne zostaną ujawnione po kliknięciu w ikonę.

Innych uwag, zapytań do uchwały nie zgłoszono.

Następnie Przewodniczący Rady odczytał uzasadnienie do uchwały w sprawie miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego Gminy Wilkowice w zachodniej części gminy, obejmujący część
terenu Parku Krajobrazowego Beskidu Śląskiego w miejscowości Bystra (obręby ewidencyjne
Bystra Krakowska, Bystra Śląska)

Głosowano w s rawie:

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Wilkowice w zachodniej części gminy,
obejmujący część terenu Parku Krajobrazowego Beskidu Śląskiego w miejscowości Bystra (obręby
ewidencyjne Bystra Krakowska, Bystra Śląska),

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
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Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Marcin Stawinoga

Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała NrXLVI/432/2022.

Wójt stwierdził, że dzisiaj jest bardzo dobry dzień dla Gminy Wilkowice. W dniu dzisiejszym Gmina
Wilkowice zostanie w całości, w 100% pokryta planami zagospodarowania przestrzennego.
To oznacza kilka rzeczy: po pierwsze - koniec z wydawaniem decyzji o warunkach zabudowy, to jest
dla nas bardzo istotne, mamy w końcu ukształtowany ład przestrzenny na terenie całej gminy.
Dzisiejszy dzień, może nie dla wszystkich, przechodzi do historii, jako bardzo pozytywny dzień.
Podziękował osobom, które miały szczególny udział w tym wszystkim: głównemu architektowi tego
całego przedsięwzięcia Panu Sławomirowi Tront, paniom z urbanistyki Pani Ani Koztowskiej -
Maciaszek oraz Pani Marcie Chrząstowicz za ogromną ilość pracy włożonej w ten plan,
Przewodniczącemu Rady Gminy oraz wszystkim radnym, za to, że podjęliśmy ten trud.
Zmieni się w najbliższym czasie ustawa o zagospodarowaniu przestrzennym, ale my mamy plan dla
całą gminę.
M. Kwiatek - podziękował projektantowi planu za poświęcony czas, opracowanie planu oraz paniom
z urbanistyki.

Następnie Przewodniczący Rady ogłosił 15 - minutową przerwę.

Po zakończeniu przerwy Przewodniczący wznowił obrady i przeszedł do kolejnego punktu porządku
obrad.

b) zmiany uchwały Nr XXX/281/2021 Rady Gminy Wilkowice z dnia 26 maja 2021 r. w sprawie
regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków do

wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za
godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania

nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycieli zatrudnionych w szkołach i
przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Wilkowice,

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. Przepisy prawa wymusiły dostosowanie zapisów do
tego, co obowiązują aktualnie. "Znika" funkcja opiekuna stażu. Wprowadzona została funkcja
mentora i określano stawkę dodatku funkcyjnego dla niego 200 zł miesięcznie. Uzasadnienie wyjaśnia
powód nadania uchwale mocy wstecznej.

Rekomendacja dla podjęcia uchwały przedstawił przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw
Społecznych A. Kufel.

Głosowano w s rawie:

zmiany uchwały Nr XXX/281/2021 Rady Gminy Wilkowice z dnia 26 maja 2021 r. w sprawie
regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków do
wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród i innych
świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla
których organem prowadzącym jest Gmina Wilkowice,
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W niki losowania
Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Marcin Stawinoga

Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XLVI/433/2022.

c) zmiany uchwały Nr XLIV/419/2022 Rady Gminy Wilkowice z 17 sierpnia 2022 r. w sprawie
rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 im. Juliana Fałata w Bystrej

z Oddziałami Sportowymi,

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że zmiana dotyczy treści uzasadnienia stanowiącego załącznik do
uchwały. Następnie przedstawił uzasadnienie do w/w uchwały, które wyjaśnia powód dokonania
zmiany w w/w uchwale.
Błędny zapis pojawia się dwukrotnie w uzasadnieniu i tego właśnie dotyczy zmiana w uchwale Nr
XLIV/419/2022 Rady Gminy Wilkowice z 17 sierpnia 2022 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na
działalność dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 im. Juliana Fałata w Bystrej z Oddziałami
Sportowymi.
Btąd został wychwycony i dla porządku sportowania tej pomyłki pojawił się projekt w/w uchwały
w porządku obrad.

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i petycji K. Krajewski stwierdził, że komisja jednogłośnie
rekomenduje podjęcie w/w uchwały

Głosowano w s rawie:

zmiany uchwały Nr XLIV/419/2022 Rady Gminy Wilkowice z 17 sierpnia 2022 r. w sprawie
rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 im. Juliana Fałata w Bystrej
z Oddziałami Sportowymi,

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Marcin Stawi noga

Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała NrXLVI/434/2022.
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d) przekazania petycji według właściwości,

Przewodniczący Rady poinformował, że 16 sierpnia br. wpłynęła petycja w sprawie upamiętnienia
postaci dr Ludwika Jekelsa za zasługi dla historii Bystrej i kultury polskiej w 125 rocznicę założenia
przez niego sanatorium w tej miejscowości.

Dodał, że na podstawie Statutu Gminy Wilkowice zwrócił się o opinię prawną w sprawie, którą
otrzymał i przedstawił radzie.

Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji K. Krajewski, który
poinformował, że komisja zajmowała się tematem i uznała Radę Gminy za niewłaściwą do
rozpatrzenia petycji i rekomenduje jednogłośnie przekazanie petycji zgodnie z właściwością tj. do
Sejmiku Województwa Śląskiego, jako organu uchwalającego statut w/w placówki leczniczej.

Przewodniczący dodał, że forma upamiętnienia imieniem dr Jekelsa tężni jest bardzo dobrą
koncepcję. Powinniśmy wnioskować, aby sejmik ustosunkował się do petycji pozytywnie.

Głosowano w s rawie:

przekazania petycji według właściwości,

W niki losowania
Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Piotr Wałeczek
NIEOBECNI (l)
Marcin Stawinoga

Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała NrXLVI/435/2022.

e) rozpatrzenia petycji z dnia 22 lipca 2022 r.,

Przewodniczący poinformował, że wpłynęła petycja o utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy wraz
z projektem statutu. Przedstawił jej treść. Jest również opinia prawna w tej sprawie.
Głos zabrał przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji, który poinformował, że do dnia
wniesienia petycji przedstawiciele środowisk lokalnych tj. młodzież mieszkająca na terenie Gminy
Wilkowice nie podejmowała żadnych inicjatyw związanych z utworzeniem przez Radę Gminy
Wilkowice Młodzieżowej Rady Gminy Wilkowice. W tym stanie rzeczy Komisja Skarg, Wniosków
i Petycji jednogłośnie uznaje złożoną petycję za bezzasadną.

Przewodniczący Rady stwierdził, że kluczowy jest tutaj brak inicjatywy ze strony naszych środowisk
lokalnych w zakresie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy jak i Rady Seniorów.
Zwrócił uwagę na nasze warunki lokalowe, które musiałyby być zapewnione do prowadzenia takiej
działalności. Na ten moment niekoniecznie, ale przyszłościowo, patrząc przez pryzmat angażowania
młodych, będzie można to rozważyć. Potrzeba woli i chęci ze strony samych zainteresowanych.
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Głosowano w s rawie:

rozpatrzenia petycji z dnia 22 lipca 2022 r.,

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Piotr Wałeczek
NIEOBECNI (l)
Marcin Stawinoga

Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała NrXLVI/436/2022.

f) wyrażenia zgody na sprzedaż udziałów w Beskid Żywiec sp. z o. o - uchwała zdjęta z porządku
obrad.

g) zmiany uchwały nrXXII/167/2012 Rady Gminy Wilkowice z dnia 26 czerwca 2012 r. w sprawie
nadania Statutu Samodzielnemu Gminnemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Wilkowicach,

Projekt w/w uchwały przedstawił Przewodniczący Rady.
Poinformował o zmianie w par 4 uchwały polegającej na dopisaniu litery "w" przed słowem "życie'
Przewodniczący przedstawił pismo z 30 sierpnia 2022 r. kierownika SG ZOZ w Wilkowicach z prośbą
o zmianę w statucie jednostki w związku z zaprzestaniem prowadzenia działalności w zakresie
świadczenia usług pielęgniarki szkolnej.
Jest również pozytywna opinia Rady Społecznej SGZOZ w Wilkowicach dla proponowanej zmiany.

Rekomendację dla podjęcia w/w uchwały przedstawiła Przewodnicząca Komisji Sportu, Turystyki,
Zdrowia i Promocji Gminy A. Macher.

Głosowano w s rawie:

zmiany uchwały nr XXII/167/2012 Rady Gminy Wilkowice z dnia 26 czerwca 2012 r. w sprawie
nadania Statutu Samodzielnemu Gminnemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Wilkowicach,.

W niki osowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W nikt imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Marcin Stawinoga

Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XLVI/437/2022.
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h) dokonania oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej Samodzielnego Gminnego Zakładu Opieki
Zdrowotnej w Wilkowicach za rok 2021, dla którego podmiotem tworzącym jest Gmina Wilkowice,

Projekt w/w uchwały przedstawił Przewodniczący Rady.
Raport sytuacji ekonomiczno - finansowej Samodzielnego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej
w Wilkowicach za rok 2021, dla którego podmiotem tworzącym jest Gmina Wilkowice został złożony
na dzienniku podawczym urzędu 19 maja br. Raport stanowi załącznik do w/w uchwały.
Dodał, że art. 53 a ust. 4 ustawy z dnia 15 kwietnia 2011 r. o działalności leczniczej (t. j. Dz. U. 2022 r.
póz.633) nakłada na podmiot tworzący samodzielny gminny zakład opieki zdrowotnej obowiązek
dokonania oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej.

Rekomendację dla podjęcia w/w uchwały przedstawiła Przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii
i Rozwoju Gminy K. Seneta. Poinformowała, że na posiedzeniu komisji obecna była p. kierownik
SGZOZ w Wilkowicach i wyjaśniała wszelkie wątpliwości, które mieli radni

Jednogłośną rekomendację dla podjęcia w/w uchwały przedstawiła również Przewodnicząca Komisji
Sportu, Turystyki, Zdrowia i Promocji Gminy P. A. Macher. Poinformowała, że na posiedzeniu komisji
obecna była również p. kierownik SGZOZ w Wilkowicach . wyjaśniała wszelkie wątpliwości, które mieli
radni.

Głosowano w s rawie:
dokonania oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej Samodzielnego Gminnego Zakładu Opieki
Zdrowotnej w Wilkowicach za rok 2021, dla którego podmiotem tworzącym jest Gmina Wilkowice,

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Marcin Stawinoga

Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała NrXLVI/438/2022.

i) wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2022 r.,

Projekt uchwały przedstawiła P. Skarbnik. Poinformowała, że zarówno po stronie dochodów, jak
i wydatków dokonujemy zwiększenia o kwotę 783. 650, 00 zł. Wydatki zwiększamy tylko bieżące o tę
kwotę i pochodzą one z dochodów własnych oraz 655.000,00 zł to są dochody z dotacji, 5.000 zł -
dotacja na podstawie porozumień ze Starostwem w Bielsku - Białej (dla OSP w Wilkowicach)
a 650.000,00 zł to są środki na projekt współfinansowany środkami Unii Europejskiej, który będzie
realizowany w roku bieżącym i w roku 2023 przez GOPS w Wilkowicach.
Natomiast jeżeli chodzi o wydatki, to wydatki bieżące zwiększają nam się o 1.272.660,00 zł z tego
650.000,00 zł jest przeznaczone na projekt realizowany i współfinansowany środkami z budżetu Unii
Europejskiej, o 550. 000,00 zł zwiększamy wydatki na obsługę długu, 15. 000,00 zł to wydatki na
udzielenie dotacji (10. 000,00 zł na udzielenie dotacji ze środków pochodzących z tzw. "alkoholówki"
dla stowarzyszeń i 5.000,00 zł przekazujemy OSP w Witkowicach).
Zwiększamy również pozostałe wydatki statutowe o 57.660,00 zł.
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Natomiast wydatki majątkowe zmniejszamy o kwotę 489. 010, 00 zł, 500. 000,00 zł to zmniejszenie na
zadania wspótfinansowane środkami z budżetu Unii Europejskiej. Natomiast zwiększenie wydatków
na zakupy inwestycyjne to 10. 990, 00 zł.
Zaproponowane zmiany mają odzwierciedlenie w załączniku majątkowym, zestawieniu dotacji
planowanych do udzielenia z budżetu gminy, w dochodach i wydatkach realizowanych na podstawie
porozumień z innymi jst jak również dochodach i wydatkach na zadania przyjęte do realizacji
w GPRPA oraz dochodach i wydatkach realizowanych z funduszu przeciwdziałania COVID19.
Po tak skonstruowanych zmianach plan dochodów wyniesie 80.474. 134, 10 zł, plan wydatków-
110.369.922,31 zł, planowany deficyt - bez zmian - 29.895.788,21 zł.

Ponadto P. Skarbnik poinformowała, że w pierwotnym projekcie uchwały, który otrzymali radni
i który był omawiany na komisji budżetowej zapisano zwiększenie dochodów i wydatków o 50. 000,00
zł mniej.
Teraz po stronie dochodów dołożono 50.000,00 zł i po stronie wydatków również 50.000,00 zł, z tym,
że po stronie wydatków jeszcze dokonano zmian między wydatkami majątkowymi i wydatkami
bieżącymi - 500. 000,00 zł.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie wniosku o zmianę w projekcie uchwały w sprawie
wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2022 r., polegają^ch na zwiększeniu
zaplanowanych środków finansowych w załączniku nr l - zmiany w planie dochodów budżetu gminy
na 2022 r., w dziale 756 - dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek
nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem, rozdziale 75616 -
wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od spadku i darowizn, podatku od czynności
cywilnoprawnych oraz podatków i opłat lokalnych od osób fizycznych, w paragrafie 0500 - wpływy
z podatku od czynności cywilnoprawnych, o kwotę 50. 000,00 zł. Tym samym nastąpi zwiększenie
dochodów ogółem o wskazaną powyżej kwotę. Zaproponowana zmiana będzie miała również
odzwierciedlenie w załączniku nr 2 - zmiany w planie wydatków budżetu gminy na 2022 r.. Ponadto
w załączniku nr 2 wnioskuje się o dokonanie następujących zmian: l. Zmniejszenie w dziale 010 -
rolnictwo i łowiectwo, rozdziale 01044 -infrastruktura sanitacyjna wsi, w paragrafie 6050, 6059 -
wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych o kwotę 500. 000,00 zł 2. Zwiększenie w dziale 757 -
obsługa długu publicznego, rozdziale 75702 - obsługa papierów wartościowych, kredytów i pożyczek
oraz innych zobowiązań jst zaliczanych do tytułu dłużnego - kredyty i pożyczki, w paragrafie 8110 -
odsetki od samorządowych papierów wartościowych lub zaciągniętych przez jst kredytów i pożyczek
o kwotę 550.000,00 zł. Tym samym nastąpi zwiększenie wydatków ogółem o kwotę 50.000 zł. Zmiana
w załączniku nr 2 uchwały ma odzwierciedlenie w załączniku nr 3 tj. wydatki majątkowe budżetu
gminy w 2022 r. i poddał go pod głosowanie.

Głosowano wniosek w s rawie:
Wniosek o zmianę w projekcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Gminy
Wilkowice na 2022 r., polegających na zwiększeniu zaplanowanych środków finansowych
w załączniku nr l - zmiany w planie dochodów budżetu gminy na 2022 r., w dziale 756 - dochody od
osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek nieposiadających osobowości prawnej oraz
wydatki związane z ich poborem, rozdziale 75616 - wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego,
podatku od spadku i darowizn, podatku od czynności cywilnoprawnych oraz podatków i opłat
lokalnych od osób fizycznych, w paragrafie 0500 - wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych,
o kwotę 50. 000, 00 zł. Tym samym nastąpi zwiększenie dochodów ogółem o wskazaną powyżej
kwotę. Zaproponowana zmiana będzie miała również odzwierciedlenie w załączniku nr 2 - zmiany w
planie wydatków budżetu gminy na 2022 r., Ponadto w załączniku nr 2 wnioskuje się o dokonanie
następujących zmian: l. Zmniejszenie w dziale 010 - rolnictwo i łowiectwo, rozdziale 01044 -
infrastruktura sanitacyjna wsi, w paragrafie 6050, 6059 - wydatki inwestycyjne jednostek
budżetowych o kwotę 500.000,00 zł 2. Zwiększenie w dziale 757 - obsługa długu publicznego,
rozdziale 75702 - obsługa papierów wartościowych, kredytów i pożyczek oraz innych zobowiązań jst
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zaliczanych do tytułu dłużnego - kredyty i pożyczki, w paragrafie 8110 - odsetki od samorządowych
papierów wartościowych lub zaciągniętych przez jst kredytów i pożyczek o kwotę 550. 000,00 zt. Tym
samym nastąpi zwiększenie wydatków ogółem o kwotę 50. 000 zł. Zmiana w załączniku nr 2 uchwały
ma odzwierciedlenie w załączniku nr 3 tj. wydatki majątkowe budżetu gminy w 2022 r .

W niki losowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: l, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (13)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta,
Piotr Wałeczek

Wstrzymuję się (l)
Małgorzata O Ima

NIEOBECNI (l)
Marcin Stawinoga

Wniosek został przyjęty.

Głosowano w s rawie:

wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2022 r.

W niki losowania
Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: l, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za(13)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta,
Piotr Wałeczek

Wstrzymuję się (l)
Małgorzata Olma

NIEOBECNI (l)
Marcin Stawinoga

Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała NrXLVI/439/2022.

j) wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na lata 2022 -
2035.

Projekt w/w uchwały przedstawiła P. Skarbnik. Konsekwencją wprowadzenia zmian do budżetu jest
wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej. Tutaj również jest zmiana w stosunku do
projektu uchwały, który otrzymali radni i był on rozpatrywany na komisji budżetowej. Omówiła
zakres zmian polegających na wprowadzeniu zadania pod nazwą "Budowa sieci kanalizacji sanitarnej
na terenie Gminy Wilkowice w wyznaczonych obszarach aglomeracji" oraz dostosowano kwoty na
realizację w/w zadania do kwot wynikających ze zmian w budżecie (zmniejszenie o kwotę 500.000,00
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zł). Wprowadzono nowe zadanie pn. "Przebudowa drogi gminnej ulicy Prostej w Wilkowicach" oraz
należy dostosować kwoty wydatków w latach 2023 i 2024 do otrzymanej ostatecznej promesy
z Rządowego Funduszu Polski Ład: "Program Inwestycji Strategicznych"

Przewodniczący odczytał i poddał pod głosowanie następujący wniosek o zmianę w projekcie
uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na
lata 2022 - 2035 polegającej na wprowadzeniu do objaśnień do WPF następujących zmian: l.
W wykazie programów, projektów lub zadań związanych z programami realizowanymi z udziałem
środków pochodzących z budżetu UE wprowadzić zadanie pod nazwą "Budowa sieci kanalizacji
sanitarnej na terenie Gminy Wilkowice w wyznaczonych obszarach aglomeracji" oraz dostosować
kwoty na realizację w/w zadania do kwot wynikających ze zmian w budżecie (zmniejszenie o kwotę
500.000,00 zł), 2. W wydatkach na programy, projekty lub zadania pozostałe wprowadzić zadanie pn.
"Przebudowa drogi gminnej ulicy Prostej w Wilkowicach" oraz dostosować kwoty wydatków w latach
2023 i 2024 do otrzymanej ostatecznej promesy z Rządowego Funduszu Polski Ład: "Program
Inwestycji Strategicznych"

Głosowano wniosek w s rawie:

Wniosek o zmianę w projekcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Wilkowice na lata 2022 - 2035 polegającej na wprowadzeniu do objaśnień do WPF
następujących zmian: l. W wykazie programów, projektów lub zadań związanych z programami
realizowanymi z udziałem środków pochodzących z budżetu UE wprowadzić zadanie pod nazwą
"Budowa sieci kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Wilkowice w wyznaczonych obszarach
aglomeracji" oraz dostosować kwoty na realizację w/w zadania do kwot wynikających ze zmian
w budżecie (zmniejszenie o kwotę 500.000,00 zł), 2. W wydatkach na programy, projekty lub zadania
pozostałe wprowadzić zadanie pn. "Przebudowa drogi gminnej ulicy Prostej w Wilkowicach" oraz
dostosować kwoty wydatków w latach 2023 i 2024 do otrzymanej ostatecznej promesy z Rządowego
Funduszu Polski Ład: "Program Inwestycji Strategicznych"

W niki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: l, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za(13)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta,
Piotr Wałeczek

Wstrzymuję się (l)
Małgorzata Olma

NIEOBECNI (l)
Marcin Stawinoga

Wniosek został przyjęty.

Rekomendację dla uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Wilkowice na lata 2022 - 2035 przedstawiła przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii
i Rozwoju Gminy K. Seneta. Rekomendacja dotyczyła również uchwały w sprawie wprowadzenia
zmian do budżetu gminy Wilkowice na 2022 r
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Głosowano w s rawie:

wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na lata 2022 - 2035.

W niki łosowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: l, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (13)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta,
Piotr Wałeczek

Wstrzymuję się (l)
Małgorzata Olma

NIEOBECNI (l)
Marcin Stawinoga

Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała NrXLVI/440/2022.

11. Przyjęcie protokołu pokontrolnego z 10 marca 2022 r. w zakresie kontroli wydatkowania
przyznanych dotacji na 2021 r. przez wybrane stowarzyszenia i organizacje.

Głosowano w s rawie:

Przyjęcia protokołu pokontrolnego z 10 marca 2022 r. w zakresie kontroli wydatkowania przyznanych
dotacji na 2021 r. przez wybrane stowarzyszenia i organizacje.

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Marcin Stawinoga

12. Wolne wnioski, komunikaty.
Przewodniczący Rady przedstawił korespondencję, która wpłynęła do rady:

- zawiadomienia o wszczęciu postępowania z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach
względem uchwał z 31 sierpnia br. dotyczących wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice,
uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego oraz
uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do WPF. Posiedzenie kolegium odbędzie się 30 września
o godzinie 10. 00. Jest więc możliwość wypowiedzenia się w tym zakresie.

- 26 września br. pismo z RIO dotyczące uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na
sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego z prośbą o udzielenie informacji i wyjaśnień
pewnych danych - stóp procentowych, wydatków na obsługę długu i innych, w tabelarycznym
układzie, które Pan Przewodniczący przedstawił radnym.
Informacje przygotowane przez Wójta zostały już wysłane.
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- informacja od Pana Wojewody Śląskiego związku ze złożeniem skargi na uchwałę Rady
Gminy Nr XLIV/419/2022 z 17 sierpnia 2022 w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Szkoły
Podstawowej nr 2 im. Juliana Fałata w Bystrej. Udostępnialiśmy Panu Wojewodzie informacje
dotyczące stanowiska w sprawie przestrzegania procedury wynikającej z działu VIII KPA. Informacja
została w biurze rady przygotowana i wraz z załącznikami przesłana do Wojewody,

- pismo od prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach na temat ustaleń
pokontrolnych zawartych w protokole z 15 lipca br., które przesłane zostały do Wójta Gminy
Wilkowice i są dostępne na BIP Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach, (zakładka -
działalność kontrolna),

- pismo od Wójta Gminy w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Gminy Wilkowice
kapelmistrzowi Gminnej Młodzieżowej Orkiestry Dętej P. A. Adamczyk. Zwrócił się z prośbą do
Komisji Oświaty i Kultury, aby zajęła się tym wnioskiem.

M. Kwiatek podziękował zaangażowanym osobom za organizację imprez, uroczystości na terenie
Gminy Wilkowice.

13. Zakończenie.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zakończył sesję wypowiadając formułę:
"Zamykam XLVI sesję Rady Gminy Wilkowice".

Przewodniczący

Rada Gminy Wilkowice

Przygotował(a): Małgorzata Lempart

Przygotowano przy pomocy programu e5esja. pl

PRZEWODNICZĄCY RADY

łoi <rcĄ /t^^^k-'i <a"AsA
mgr Marcin'T^wiatek

Szczegółowy przebieg Sesji, w tym treść wystąpień radnych zarejestrowany został na nośniku
elektronicznym i jest opublikowany na stronie www.wilkowice. pl, w zakładce "Gmina - Transmisje
z posiedzeń Rady Gminy" oraz na BIP-ie w zakładce "Rada Gminy - Transmisje z posiedzeń Rady
Gminy" i stanowi załącznik do protokołu z 28 września 2022 r.

Do w/w protokołu załgczone sq również wszystkie uchwały, opinie i stanowiska wynikające
2 porządku obrad.
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